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PROTOKÓŁ  

z obrad IX Sesji Rady Gminy Sorkwity 
z dnia  28 czerwca 2019r.  

  
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1010 
Obecnych radnych 12 (załącznik nr 1 ) 
Lista  obecności sołtysów( załącznik nr 2) 
Podjęto uchwały od  Nr IX/54/2019 do Nr IX/69/2019. 
 
 

Porządek posiedzenia. 
 

Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram IX sesję Rady Gminy Sorkwity.                                 
W naszym przypadku ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 12 
radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. Witam serdecznie wszystkich  zgromadzonych Pana Wójta Józefa Maciejewskiego, Panią 
Skarbnik, Panią Sekretarz, Panią Mecenas, kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych,  
oraz pracowników urzędu. 
  
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 

. 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta – odczytam porządek obrad dzisiejszej sesji i proszę                                 
o zgłaszanie wniosków w porządku obrad.  
 

1.Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 
2.Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
3.Przyjęcie protokołu z VII  sesji z dnia 19 kwietnia 2019r. 
4.Przyjęcie protokołu z VIII sesji z dnia 16 maja 2019r. 
5.Rozpatrzenie raportu o stanie gminy za rok 2018 przedstawionego przez Wójta Gminy. 
6.Debata nad raportem o stanie gminy za 2018r.  
7.Rozpatrzenie: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018r. 
b) sprawozdania finansowego za 2018r. 
c) informacji o stanie mienia komunalnego gminy. 
d) opinii Komisji Rewizyjnej (uchwała nr 1/2019 z dnia 15 maja 2019r) oraz wniosku Komisji Rewizyjnej                  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sorkwity za rok 2018   z tytułu wykonania budżetu.  
e)opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady 
Gminy Sorkwity sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sorkwity za 2018r. 
f)opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy 
Sorkwity wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Sorkwity z wykonania budżetu gminy za 2018r. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) udzielenia Wójtowi Gminy Sorkwity wotum zaufania z tytułu raportu o stanie gminy za 2018r. 
b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sorkwity wraz ze sprawozdaniem   z wykonania budżetu 

za 2018r. 
c) udzielenia absolutorium wójtowi Gminy Sorkwity z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2018r. 
d) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019 r. uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia                                           

21 grudnia 2018r. 
e) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Zyndaki, gmina Sorkwity. 
f) wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej w miejscowości Borowo. 
g) wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej w miejscowości Sorkwity. 
h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej w miejscowości Zyndaki. 
i) wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sorkwity oraz 

określenie wysokości bonifikaty od ustalonej ceny sprzedaży. 
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j) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Sorkwity położonej w obrębie Warpuny z przeznaczeniem na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

k) wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Zyndaki. 
l) wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Zyndaki. 
m) zgłoszenia sołectwa Choszczewo i Gminy Sorkwity do współpracy w inicjatywie Samorządu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego dotyczącej Odnowy Wsi Województwa Warmińsko- 
Mazurskiego  od 2019 roku                                     z wykorzystaniem metody odnowy wsi. 

n) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 
o) ustalenia Regulaminu Klubu Senior + w Gminie Sorkwity oraz szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Klubie Senior+. 
p) zmiany uchwały Nr XXX/243/2013 Rady Gminy Sorkwity z dnia 17 maja 2013 r. w sprawie ustalenia 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
gminy Sorkwity.  

   9.Interpelacje i wnioski radnych. 
   10.Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
   11. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 
   12. Sprawy różne. 
   13. Zamknięcie sesji 
 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  –proszę o zgłaszanie wniosków o zmianę                                        
w porządku obrad dzisiejszej sesji. Nie widzę. Stwierdzam, że porządek obrad zostaje bez zmian. 

 
Dot. pkt. 3    Przyjęcie protokołu z VII sesji z dnia 19.04.2019r. 

 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - proszę o zgłaszanie uwag do protokołu.                                           
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem 
protokołu z ostatniej sesji. 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 12 radnych; 
                  „za” - 12 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
 
Stwierdzam, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 
 
Dot. pkt. 4    Przyjęcie protokołu z VIII sesji z dnia 16.05.2019r. 

 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - proszę o zgłaszanie uwag do protokołu.                                          
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem 
protokołu z ostatniej sesji. 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 12 radnych; 
                  „za” - 12 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Stwierdzam, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 
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Dot. pkt. 5 Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy za rok 2018 przedstawionego przez Wójta Gminy.  
 

Sekretarz Gminy Małgorzata Rzekanowska- znowelizowana ustawa o samorządzie gminnym 
wprowadziła wymóg coroczny składania Państwu raportu o stanie gminy. Raport o stanie gminy za 2018r 
został opracowany przez pracowników urzędu gminy i jednostek organizacyjnych. Raport o stanie gminy 
zawiera szereg informacji dotyczących finansowania, charakterystyki gminy, inwestycji, strategii. Szanowni 
państwo zapoznaliście się z raportem i proszę o jego przyjęcie.  
Wójt Józef Maciejewski- raport dostępny jest również na stronie internetowej , opublikowany został                      
6 czerwca br.  

 
Dot.pkt 6. Debata nad raportem o stanie gminy za 2018r. 
 
Wójt Józef Maciejewski- tak jak Pani Sekretarz wspomniała , raport jest dokumentem który po raz 
pierwszy obowiązuje w związku z nowelizacja ustawy o samorządzie gminnym. Dotychczas taka pełna 
informacje dotyczącą sytuacji głównie finansowej, organizacyjnej , kondycji gminy to były coroczne 
sprawozdania z wykonania budżetu, ale koncentrowały się one na kwestiach związanych z  finansami i 
budżetem, natomiast raport jest dokumentem będącą taka kompilacją i  jednocześnie syntetycznym 
przedstawieniem sytuacji stanu gminy na 31.12.2018r, bo ten raport dotyczy 2018 roku, ale jednocześnie 
dotyka kwestii, które były wynikiem działań też w latach poprzednich i daje nam pełen obraz w jakiej 
sytuacji gmina się znajduje od strony finansowej , organizacyjnej, strategicznej również , bo jest w 
przededniu prac nad strategią nie tylko gminy ale również województwa warmińsko-mazurskiego do roku 
2030. W poniedziałek i we wtorek będziemy w takich pracach będziemy czynie uczestniczyć w 
Mikołajkach.. więc macie tutaj państwo opis sytuacji również demograficznej, która okazuje się ,że jest nie 
bardzo korzystna dla nas, ale myślę, że jest to w ogóle  trend ogólnopolski. To tyle jeśli chodzi o krótkie 
omówienie raportu. Raporty zostały przesłane dla wszystkich radnych, mieli możliwość zapoznania się, były 
również informacje na stronie internetowej wzywające mieszkańców do czynnej debaty nad tym raportem i 
wnoszenia swoich uwag i prosiłbym bardzo ,żebyście Państwo ten raport przyjęli jako wskazówkę na słabe i 
mocne strony z zaznaczeniem słabych stron jeśli chodzi o dalszy rozwój naszej gminy. Dziękuję serdecznie 
za uwagę.   
 
Przewodnicząca Rady otworzyła debatę na temat w/w punktu. 
 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- proszę bardzo, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? Myślę, 
że na posiedzeniu komisji było to dość szczegółowo omawiane i jeżeli nikt nie chce zabrać głosu w tej 
sprawie przechodzimy do pkt 7.  
 
Dot.pkt 7 Rozpatrzenie: 
 
a) sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018r.  
 
Skarbnik Gminy Anna Łuciuk- sprawozdanie z wykonania budżetu zostało sporządzone zgodnie z 
terminem o którym mówi art.267 ustawy o finansach publicznych, czyli do dnia 31 marca- zostało złożone w 
biurze rady 29 marca i w tym dniu opublikowane na BIP. Sprawozdanie z wykonania budżetu było już 
wcześniej co rok Państwu przedstawiane. Powiem ogólnie: nasze dochody planowane były na kwotę 22 082 
745,25 zł, wydatki na kwotę 22 532 745,25 zł i wykonaliśmy dochody na kwotę 21 194 238,39 zł co stanowi  
96% wykonania. Jest to uważam bardzo dobry wskaźnik jeżeli chodzi o wykonanie w stosunku do planu. 
Dochody bieżące wykonano w kwocie 20 440 600,55 zł , dochody majątkowe w kwocie 753 637,84 zł , 
wydatki ogółem poniesione w roku 2018 stanowią kwotę 21 591 763,39 zł i stanowi to wykonanie na 
poziomie 95,8 % ustalonego planu.  Wydatki bieżące wykonane zostały w kwocie 19 798 300, 34 zł, wydatki 
majątkowe czyli głównie inwestycje na kwotę 1 783 463,05 zł. Zachowaliśmy wszystkie wskaźniki które 
powinniśmy zachować w roku budżetowym , czyli art. 243 który mówi o zachowaniu wskaźnika spłaty 
zadłużenia i zachowaliśmy tez art. 242 ustawy o finansach publicznych, który mówi o tym, że wykonane 
wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż planowane dochody bieżące i tak u nas kwota dochodów 
bieżących wykonanych stanowi ...różnica między dochodami bieżącymi wykonanymi a wydatkami 
bieżącymi stanowi na korzyść dochodów kwotę 6642 300,21 zł. W roku ubiegłym planowaliśmy spłacić 
550.000 zł kredytu i spłaciliśmy tyle, ale zaciągnęliśmy też nowy kredyt na kwotę 1 mln zł i tak stan naszych 
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kredytów na koniec roku stanowił kwotę 7 875 000,00 zł co stanowi 35,66 % w stosunku do planowanych 
dochodów planowanych na 2018r. Nasze zadłużenie większe jest o kwotę 1 953,24 zł i 426 594,12 zł z tytułu 
zobowiązań innych niż kredyty długoterminowe. Gmina Sorkwity na dzień 31.12.2018r nie posiadała 
żadnych zobowiązań wymagalnych, spłacaliśmy wszystko w terminie. Wszystkie szczegółowe informacje 
odnośnie wykonania w poszczególnych działach odnośnie inwestycji, planów kredytów w konkretnych 
bankach macie Państwo w załączniku, który stanowi integralna część sprawozdania w związku z tym, myślę, 
że jeżeli ktoś chciałby się bardzo szczegółowo zapoznać ze sprawozdaniem to jest ono dostępne w Biurze 
rady i na BIP , można wejść popatrzeć , poczytać, a jeżeli są jakieś pytania to ja służę odpowiedzią..  
  
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- czy są jakieś pytania? Nie widzę.. Wójt w uzupełnieniu... 
 
Wójt Gminy Józef Maciejewski- Szanowni państwo, wysoka Rado.. rok 2018,bo nad tym teraz 
dyskutujemy jeśli chodzi o kwestie związane i z raportem  a przede wszystkim o sprawozdanie z wykonania 
budżetu, uważam ze w ciągu ostatnich ..od 2011 r jest to trzeci w lokacie rok, który naprawdę można uznać 
za rok udany. Chcę tylko Państwu przytoczyć tu pewne cyfry, a mianowicie cofając się do 2015r , bo jak 
macie Państwo w sprawozdaniu jeśli chodzi o inwestycje to jest to kwota 1 783 463,05 zł i ten rok tak jak 
wspomniałem klasuje się w tych ostatnich 4 latach na 3 pozycji, bo w 2015r inwestycje wynosiły tylko 312 
000 zł, w 2016r 427 000 zł. Dodać muszę jeszcze że w roku 2015 musieliśmy spłacać jeszcze zobowiązania 
wymagalne w wysokości 940 000 zł o czym Pani Skarbnik wspominała to był ten garb , który się ciągnął od 
zadłużenia w 2010 r., które wynosiło blisko 63% , a więc przekroczyło wymagalny i dopuszczalny próg 
jednostki samorządu terytorialnego i w 2015 r. można powiedzieć, żeśmy ten ogon zobowiązań 
wymagalnych zgubili. W tej chwili żadnych zobowiązań wymagalnych nie posiadamy i można powiedzieć, 
że od 2016 r „wypłynęliśmy na spokojne wody” naszego budżetu i możemy ze spokojem planować, 
inwestować itd. W 2016r  wydatki inwestycyjne były 427 000 zł, a w 2017r to już 2 920 000 zł + 150 000 zł 
droga w Burszewie 3 070 000 zł, ale to jak Państwo wiecie złożyło się z realizacja ważnej inwestycji w 
północnej części gminy , a chodzi o budowę sali gimnastycznej przy SP w Warpunach, czego efektem był 
rok 2018, że w tych 1 783 tysiącach było  również dokończenie sali gimnastycznej, której ogólny koszt z 
cała infrastrukturą to jest około 3 mln złotych. Dodać jeszcze należy ,że w 2018r dokonaliśmy  modernizacji 
oświetlenia ulicznego, oczywiście koszt całej inwestycji to jest 520 000 zł, natomiast spłata rozłożona jest 
metoda factoringu na okres 5 lat i w ciągu tych lat spokojnie będziemy to spłacać, natomiast efekt jeśli 
chodzi o modernizację oświetlenia nie tylko ulicznego tych 420 kilku opraw to jest efekt w postaci rachunku 
jaki teraz otrzymujemy. Miło jest popatrzeć na takie rachunki, bo są one jednocyfrowe.. chciałbym  złożyć 
tutaj ukłon w kierunku tych wszystkich radnych, którzy pracowali w poprzedniej radzie a jest ich znakomita 
większość i pochylali się w poprzedniej kadencji nad budżetami i efekt widzimy dzisiaj i myślę, że w latach 
następnych jeśli będzie tylko to możliwe będziemy to kontynuować. Chcę powiedzieć, że  z większości tych 
środków o których mówię, tych za 2018r to są także środki pozyskane z zewnątrz. Zawsze wychodzę z 
założenia żeby realizować budżet w taki sposób żeby inwestycje  na których jest możliwość pozyskania 
środków zewnętrznych żeby to wykorzystywać. Czasami inwestycje odsuwamy w czasie po to żeby 
kumulować te środki i to miało miejsce w ostatnim czteroleciu kiedy to   w 2016r zostały zawieszone 
fundusze sołeckie po to żeby skumulować te środki na ważne dla naszej społeczności inwestycje. Dziękuję 
za uwagę, proszę o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018r.  
 
Radna Maria Gałązka- ja proszę Państwa tylko w kwestii oświetlenia.. Panie Wójcie może ja nie 
zrozumiałam, ale chodzi mi oto, na oświetlenie mam zagwarantowane pieniądze w tegorocznym budżecie, 
czy wówczas przy planowaniu tych 520 tys nie było uwzględniane Jędrychowo czy może są jeszcze jakieś 
miejscowości gdzie trzeba takie oświetlenie zrobić, bo zdaję  sobie sprawę że oświetlenie jest w jakimś 
sensie priorytetem , bo ułatwia życie mieszkańcom. Po prostu chciałabym wiedzieć czy jeszcze są gdzieś 
jakieś miejsca, w których będzie trzeba sfinansować oświetlenie? 
 
Wójt Gminy Józef Maciejewski-  proszę Państwa ta inwestycja polegająca na modernizacji oświetlenia 
ulicznego na która zostały zaplanowane środki w wysokości ponad pół mln był poprzedzona audytem, na 
tym etapie chodziło o wymianę istniejącego i modernizację istniejącego oświetlenia ulicznego. My tylko w 
niektórych przypadkach tam gdzie była naprawdę konieczność uzupełnialiśmy  sporadycznie oprawy na 
słupach, natomiast generalnie audyt, który został przygotowany przez firmę audytorską pokazał nam w 
styczniu 2018r, że przy istniejącym , zabytkowym oświetleniu niesamowicie zużywana była energia. Efekt 
ekonomiczny będzie wielkości około 75 % obniżenia zużycia energii na oświetleniu ulicznym i na tym 
myśmy się głównie skoncentrowali. Natomiast to co sygnalizowałem Państwu już kilkakrotnie, że będziemy  



 6 

starali się w związku z tym że koszty zakupu energii na oświetlenie , nie tylko, bo w tej inwestycji 520 tys o 
czym nie wspomniałem to jest  również modernizacja oświetlenia we wszystkich placówkach oświatowo – 
wychowawczych i GOKu. Wymieniliśmy około 1300 opraw a więc te efekt oszczędnościowy to nie tylko 
oświetlenie uliczne ale również oświetlenie w tych obiektach. To co zaplanowaliśmy i w tym roku już się to 
stało np. w miejscowości Stama zamontowane zostały dodatkowe dwa słupy świetlne i planujemy 
sukcesywnie w każdych miejscowościach tam gdzie istnieje taka potrzeba i konieczność, będziemy dołączać 
kolejne ledowe oświetlenia uliczne z oszczędności które powstały. Obniżając koszty zużycia chcemy z tych 
oszczędności spłacać i inwestować w nowe, a najważniejsze jest to ,ze wydatki budżetu nie wzrosły.  
 
 
b) sprawozdania finansowego za 2018r. 
 
Skarbnik Anna Łuciuk-  zgodnie z rozporządzeniem Ministra Rozwoju i Finansów z 13 września 2017r. § 
34 ust.1 pkt 4 zarząd jednostki ma obowiązek do dnia 30 kwietnia przedłożyć sprawozdanie w formie 
elektronicznej RIO , a do rady Gminy w formie papierowej. Sprawozdanie finansowe składa się z bilansu 
łącznego jednostek budżetowych czyli: Urzędu Gminy, Zakładu Obsługi Szkół, dwóch szkół podstawowych 
i GOPSu, z bilansu wykonania budżetu jako organu i do tego integralna część stanowi zestawienie funduszu 
i rachunek zysków i strat. Powiem tylko ,ze zostały one wykonane  zgodnie z w/w rozporządzeniem, zostały 
zachowane wszelkie prawidłowości, które powinny zostać zachowane, czyli aktywa sa wykazane w wartości 
netto, pomniejszone o wartości aktualizacyjne. Jeżeli chodzi o bilans jednostki budżetowej samorządowego 
zakładu budżetowego , bo tak to sprawozdanie się nazywa-aktywa i pasywa po obu stronach to kwota 
27.567.796,69 zł. Jeżeli chodzi o pasywa to wszystkie zobowiązania o których  mieliśmy wiedzę zostały 
wykazane.  Bilans wykonania budżetu jednostki  aktywa i pasywa wykazują sumę 2.642.301,53 zł,  zostały 
one sporządzone na podstawie ksiąg rachunkowych , jeżeli chodzi o bilans wykonania budżetu jednostki 
wszystkie nasze zobowiązania zostały wykazane łącznie z naliczonymi odsetkami na cały okres trwania 
poszczególnych zobowiązań, odpowiednio te odsetki zostały wykazane również po aktywach. Jeżeli chodzi 
o zestawienie zmian w  funduszu jednostki to zostało ono sporządzone też na podstawie konta 800 czyli 
kapitału. Odzwierciedla wszystkie zdarzenia jakie miały miejsce w danym roku budżetowym. Rachunek 
zysków i start również został sporządzony na podstawie ksiąg rachunkowych zawiera wszystkie koszty i 
przychody, które w danym roku 2018 miały miejsce. Państwo otrzymaliście to, a w dniu 30 kwietnia zostało 
złożone w Biurze Rady , 8 maja opublikowane na BIP. Jeżeli  ktoś ma ochotę to może się z tym zapoznać. 
Po raz pierwszy w tym roku do sprawozdania finansowego została dołączona zbiorcza informacja 
dodatkowa, omawiana szczegółowo na komisji. Zawiera ona 12 punktów które sa wymagane i my 
dostosowaliśmy ja do wymagań stawianych w rozporządzeniu. Jeśli sa pytania to służę odpowiedzią.  
 
 
c) informacji o stanie mienia komunalnego gminy. 
 
Maria Rolczyńska- taką informacje Państwo dostaliście w materiałach i jest to informacja ile było 
przetargów zorganizowanych na jaka kwotę nieruchomości zostały sprzedane, ile zostało wydzierżawionych, 
w jaki sposób były ustanawiane służebności. Bardziej szczegółowo mienie zostało opisane w raporcie, tez 
szczegółowo omawiane na komisjach. Jeśli sa pytania to bardzo proszę.. 
 
 
d) opinii Komisji Rewizyjnej (uchwała nr 1/2019 z dnia 15 maja 2019r) oraz wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sorkwity za rok 2018   z tytułu 
wykonania budżetu.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Ochnik – odczytał opinię.  
 
 
e) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną 
Rady Gminy Sorkwity sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sorkwity za 2018r.  
 
 
 Opinię odczytała Przewodnicząca.  
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f) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną 
Rady Gminy Sorkwity wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Sorkwity z wykonania 
budżetu gminy za 2018r. 
 
Opinię odczytała Przewodnicząca  
 
Dot, pkt 8.   Podjęcie uchwał w sprawie 
 
8a – udzielenia Wójtowi Gminy Sorkwity wotum zaufania z tytułu raportu o stanie gminy za 2018r.  
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           12 radnych; 
                    „za” - 10 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
   „nie oddanych” – 2 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
8b – zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sorkwity wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2018r. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           12 radnych; 
                    „za” - 12 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
   „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
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8c – udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sorkwity z tytułu wykonania budżetu za rok 2018. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- bardzo proszę komisje o opinie w tej sprawie : 

Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję.  
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
 
     Głosowało    - 12 radnych; 
                  „za” - 12 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych  
 
Uchwała została podjęta.  
 
Wójt Józef Maciejewski- Szanowni państwo, Wysoka Rado dziękuje za udzielenie absolutorium za 2018r . 
Jest to trzeci budżet w ciągu mojego wójtowania od 2011r, jeśli chodzi o nakłady inwestycyjne, bo one sa 
takim wykładnikiem tego co się dzieje i wzornikiem tego co można zrobić pozyskując środki zewnętrzne itd. 
ale to by się nie stało gdyby nie znakomita współpraca z poprzednia radą, od 2011r mam przyjemność i 
zaszczyt współpracować z radami które naprawdę rozumieją samorząd i tom co się dzieje. Przypomnijmy 
sobie pierwsza kadencje kiedy to byliśmy w depresji finansowej i udało się zrealizować inwestycje za 4 mln 
zł w 2012 i 2013 roku ze środków zewnętrznych, pomijam już te małe inwestycyjki postaci pomostów etc. 
czy to z funduszy sołeckich , czy przynależności do LGD i druga kadencja była dla mnie też fajną przygodą 
współpracy z radnymi, którzy rozumieli istotę samorządu, bo przecież nie łatwo było zawieszenie funduszy 
sołeckich w 2015r,ale po to żebyśmy środki skumulowali na budowę inwestycji, która służy mieszkańcom w 
północnej części gminy i nie tylko. Za to bardzo chciałbym podziękować radzie z okresu 2014 – 2018 
żywiąc głębokie przekonanie i wiarę, że obecna rada również będzie potrafiła się pochylić nad problemami 
tej gminy w taki sposób aby czasami zrezygnować czasem ze swoich aspiracji aby w gminie powstało cos co 
będzie służyło mieszkańcom. Dla mnie priorytetem jest teraz budowa kanalizacji w Pustnikach, mamy 
dokumentację gotową, będziemy sięgali po środki unijne, mam nadzieję, że rządzący pochyla się nad 
tematem odnawialnych źródeł energii czy to fotowoltaikę czy inne działania, które spowodują, że 
zmodernizujemy nie tylko kwestie związane ze zużyciem energii elektrycznej wykorzystaniem fotowoltaiki, 
taka mam nadzieje, że uda nam się to zrealizować na większości obiektów użyteczności publicznej po to by 
rachunki za energie elektryczna były jeszcze niższe, modernizacja kotłowni mam na myśli tę w Urzędzie 
Gminy, bo musimy być niejako przykładem dla mieszkańców.  
Nie byłoby tego wszystkiego gdyby nie zespół z którym mam przyjemność współpracować od wielu lat, 
który rozumie potrzebę chwili i specyfikę naszej gminy. Ukłon w stronę Pani Skarbnik która dzielnie stoi na 
straży całego budżetu, dziękuje Pai Sekretarz która swoim uśmiechem rozładowuje trudne sytuacje, była tez 
takim redaktorem naczelnym całego raportu, który został przyjęty przez państwa. Mieliśmy oferty firm, 
które opiewały na kwotę 12 tys netto wzwyż, ale uznaliśmy że sami damy radę i świetnie sobie poradziliśmy. 
Jest to praca całego zespołu jednostek organizacyjnych, referatów, samodzielnych stanowisk i kierowników. 
Bardzo chciałbym podziękować także pani Marii Rolczyńskiej z całym zespołem- ogarnąć całą materie przy 
inwestycjach w 2018r było nie lada sztuką  organizacyjną, podziękowania dla pani Tereski Poważa-
Jędrzejczyk z tego zespołu która czuwa nad przebiegiem wszystkich przetargów i całego funduszu 
sołeckiego. Chciałbym serdecznie podziękować wszystkim kierownikom jednostek organizacyjnych , Panu 
Prezesowi ZGK sp z o.o w Warpunach, który z dużą cierpliwością realizuje to do czego zakład został 
powołany.  Dziękuje Dyrektorowi GOK, pani Kierownik GOPS, Panom i Paniom sołtysom, Kancelarii 
prawnej i Paniom z oświaty Dyrektorom szkół i Pani Dyrektor ZOSz z całym zespołem.  
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PRZERWA 5 min 

 
 
8d- zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019r uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia 21 grudnia 
2018r.  
 
 
Skarbnik Gminy Sorkwity- A. Łuciuk –  proponowane zmiany do budżetu, szczegółowo omówione 
zostały posiedzeniu komisji w dniu 26.06.2019r.Zmiany są głównie w związku ze zmianami funduszy 
sołeckich poszczególnych sołectw. Ponadto wprowadzamy dotacje z urzędu wojewódzkiego.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           12 radnych; 
                    „za” - 12 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
  „nie oddanych” –  0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  

 
8e- uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie Zyndaki gmina 
Sorkwity. 
 
Maria Rolczyńska- miejscowy plan dotyczy terenu położonego w obrębie Zyndaki. Teren ma powyżej 6 ha. 
W roku 2017 inwestor złożył wniosek o sporządzenie planu, uchwała o przystąpieniu do tego planu została 
podjęta w grudniu. Plan przeszedł cały tok formalno-prawny , na przełomie kwietnia/;maja był wyłożony do 
publicznego wglądu, nie było żadnych uwag. Teren zostanie przeznaczony na usługi hotelarskie, ale nie jako 
jeden obiekt a będą tam domki letniskowe.   
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 Głosowanie jawne: 
              Głosowało - 12 radnych; 
                        „za” - 12 radnych 
                „Przeciw”-   0 radny 
       „ wstrzymał się” - 0 radnych 
        „nie oddanych” – 0 radnych 
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Uchwała została podjęta. 
 
8f- wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej w miejscowości  Borowo. 
 

Maria Rolczyńska- W związku z podziałem nieruchomości oznaczonej nr 72/98 położonej w 
obrębie Borowo na działki 72/101,72/102 i 72/103 w celu wydzielenia działek na poprawę 
zagospodarowania, istnieje konieczności ustanowienia służebności gruntowej na działce 72/100 
polegającej na prawie przechodu i przejazdu przez nią na czas nieokreślony na rzecz każdoczesnego 
właściciela działki oznaczonej nr 72/101,72/102 i 72/103.Mapa podziału nieruchomości stanowi 
załącznik do niniejszego uzasadnienia. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 12 radnych; 
                 „za” - 12 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
8g- wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej w miejscowości  Sorkwity. 
 

Maria Rolczyńska- w związku z podziałem nieruchomości oznaczonej nr 72/3 położonej w 
obrębie Sorkwity na działki 72/9 ,72/10 i 72/11 w celu wydzielenia działek budowlanych z 
możliwością zabudowy budynkami mieszkalnymi, istnieje konieczności ustanowienia służebności 
gruntowej na działce 72/12 polegającej na prawie przechodu i przejazdu przez nią na czas 
nieokreślony na rzecz każdoczesnego właściciela działki oznaczonej nr 72/9 ,72/10 i 72/11.Mapa 
podziału nieruchomości stanowi załącznik do niniejszego uzasadnienia. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poproszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
     Głosowało    - 12 radnych; 
                  „za” - 12 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
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 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
8h- wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej w miejscowości  Zyndaki. 
 

Maria Rolczyńska- w związku z podziałem nieruchomości oznaczonej nr 371/7 położonej w 
obrębie Zyndaki na działki 371/32,371/33 i 371/34 w celu wydzielenia działek zabudowanych 
budynkami mieszkalnymi wynajmowanymi przez najemców, istnieje konieczności ustanowienia 
służebności gruntowej na działce 371/32 polegającej na prawie przechodu i przejazdu przez nią na 
czas nieokreślony na rzecz każdoczesnego właściciela działki oznaczonej nr 371/11.Mapa podziału 
nieruchomości stanowi załącznik do niniejszego uzasadnienia. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
  
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
        Głosowało - 12  radnych; 
                  „za” – 12  radnych. 
             „przeciw”- 0 radnych 
  „wstrzymał się” - 0  radnych 
  „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
 
8i- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Sorkwity oraz określenie wysokości bonifikaty od ustalonej ceny sprzedaży. 
 
Maria Rolczyńska- zgodnie z Uchwały Nr XV/70/08 Rady Gminy w Sorkwitach z dnia 1 lutego 2008 roku 
w sprawie : zasad  gospodarki nieruchomościami  stanowiących własność Gminy Sorkwity (Dziennik 
Urzędowy Woj. Warmińsko –Mazurskiego z dnia 03.04.2008r  Nr 52 poz.1062) oraz zmianami w ustawie z 
dnia 21 sierpnia 1997r o gospodarce nieruchomościami ,Wójt Gminy może udzielić bonifikaty od ceny 
lokalu mieszkalnego za zgodą Rady Gminy.  
W związku z powyższym wnioskuje się o udzielenie bonifikaty do wymienionej w uchwale nieruchomości, 
w wysokościach 90 % od ceny sprzedaży. Dotychczas były stosowane bonifikaty w wysokości 20% na rzecz 
najemcy jeżeli nabywca  pokrywa cała należność  w drodze jednorazowej wpłaty nie później niż  do dnia 
zawarcia aktu notarialnego przenoszącego prawo własności. Jednakże nieruchomość przeznaczona do 
sprzedaży jest w złym stanie techniczny i wartość koniecznych do wykonania prac remontowych znacznie 
przewyższy wartość nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
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głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały 
 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało - 12  radnych; 
                 „za” – 12  radnych. 
            „przeciw”- 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
8j- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Sorkwity położonej w obrębie Warpuny z przeznaczeniem na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

Maria Rolczyńska- przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na zbycie w drodze 
bezprzetargowej część  nieruchomości gruntowej o powierzchni około 1050 m2 stanowiącej własność 
Gminy Sorkwity, położonej w obrębie Warpuny opisanej w ewidencji gruntów i budynków jako działka 
197/30 o powierzchni 2,38 ha, z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej działki tj. 197/25, obręb Warpuny. Działka będąca przedmiotem zbycia nie posiada 
dostępu do drogi publicznej i położona jest na terenach byłego wysypiska śmieci. Strona zainteresowana 
nabyciem złożyła stosowny wniosek o nabycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały 
 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało - 12  radnych; 
                 „za” – 12  radnych. 
            „przeciw”- 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
8k- w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Zyndaki. 
 
Maria Rolczyńska- podjęcie uchwały podyktowane zostało potrzebą ustanowienia służebności przesyłu na 
działce oznaczonej nr 296/2 w obrębie Zyndaki będącej własnością Gminy Sorkwity w celu wybudowania 
przyłącza kablowego niskiego napięcia dł.13m, służących do przesyłu energii elektrycznej. Ustanowienie 
służebności przesyłu będzie odpłatne, według wartości ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego.                     
W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 
Głosowanie jawne: 
       
        Głosowało - 12  radnych; 
                 „za” – 12  radnych. 
            „przeciw”- 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
8l- w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Zyndaki. 
 
Maria Rolczyńska- podjęcie uchwały podyktowane zostało potrzebą ustanowienia służebności przesyłu na 
działce oznaczonej nr 213/2 w obrębie Zyndaki będącej własnością Gminy Sorkwity w celu wybudowania 
urządzeń elektroenergetycznych w postaci przyłącza kablowego niskiego napięcia dł.5m. Ustanowienie 
służebności przesyłu będzie odpłatne, według wartości ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego. W 
związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 
Głosowanie jawne: 
       
        Głosowało - 12  radnych; 
                 „za” – 12  radnych. 
            „przeciw”- 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 

8m- w sprawie zgłoszenia sołectwa Choszczewo i Gminy Sorkwity do współpracy w inicjatywie 
Samorządu Województwa Warmińsko – Mazurskiego dotyczącej Odnowy Wsi Województwa 
Warmińsko Mazurskiego od 2019roku z wykorzystaniem metody odnowy wsi.  
 
 
Maria Rolczyńska- samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego ogłosił nabór gmin wiejskich i 
miejsko-wiejskich, które utworzyły sołectwa, do współpracy w obszarze modernizacji terenów wiejskich z 
zastosowaniem metody odnowy wsi. Inicjatywa służy wdrażaniu Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego 
województwa warmińsko-mazurskiego do roku 2025. Zaproszenie do współpracy dotyczy społeczności 
wiejskich województwa warmińsko-mazurskiego. Mogą w nim uczestniczyć wszystkie sołectwa z terenu 
województwa warmińsko-mazurskiego. Każda gmina wiejska i miejsko-wiejska województwa warmińsko-
mazurskiego może zgłosić maksymalnie 1 sołectwo. Korzyścią dla gminy i zgłoszonego sołectwa jest 
możliwość wzięcia udziału przez reprezentantów sołectwa i pracownika urzędu gminy w bezpłatnych 
szkoleniach na temat tworzenia planów odnowy miejscowości i animacji, a także możliwość udziału w 
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innych inicjatywach w kolejnych latach, które będą dedykowane społecznościom terenów wiejskich w miarę 
możliwości budżetowych Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Jedną z warunków uczestnictwa w w/w inicjatywie jest wyrażenie woli przystąpienia przez sołectwo 
do współpracy w inicjatywie Samorządu Województwa Warmińsko – Mazurskiego dotyczącej Odnowy Wsi 
Województwa Warmińsko Mazurskiego od 2019 r. z wykorzystaniem metody odnowy wsi w formie 
zebrania wiejskiego. Natomiast Rada Gminy podejmuje uchwałę w sprawie zgłoszenia sołectwa oraz gminy 
do współpracy w inicjatywie Samorządu Województwa Warmińsko – Mazurskiego dotyczącej Odnowy Wsi 
Województwa Warmińsko Mazurskiego z wykorzystaniem metody odnowy wsi.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Radna Maria Gałązka- szanowni państwo niestety musze się odezwać, bo muszę być w porządku w 
stosunku do wszystkich Państwa.  Jeśli chodzi o wytypowanie sołectwa Choszczewo nie mam absolutnie nic 
przeciwko takiej decyzji, z resztą głosowałam i będę głosowała za. Mam pretensje jedynie do tego, że 
wszystkie sołectwa o tym nie wiedziały , że nie były poinformowane. Jak się okazuje zebranie sołeckie 
odbyło się wcześniej , więc było to przygotowane pod kątem sołectwa Choszczewo, a tak szanowni państwo 
robić nie możemy, bo w tej chwili my powinniśmy wiedzieć jacy są liderzy, gdzie i jakie są grupy wsparcia. 
Jeżeli się mówi o frekwencjach na zebraniach tez trzeba wziąć po uwagę nie tylko na jednym zebraniu, 
prawda?  Nie może być tak ,że w poprzedniej kadencji dowiedzieliśmy się, że projekt został zatwierdzony, 
wysłany, dotacja uwzględniona no i załatwi się pieniądze…także, nic o nas bez nas.. no niestety ale musze 
dbac również o interes wszystkich sołtysów. Mam nadzieję, że tego typu praktyki będą się kończyły, 
skończą się po prostu. Tak jak mówię- nie mam absolutnie żadnych zastrzeżeń do Pani sołtys czy do 
sołectwa , mam tutaj żal do radnych, że pozwalają… do radnych zaznaczam, bo to radni powinni pilnować 
żeby wszystkie sołectwa, wszystkich sołtysów i mieszkańców traktować równo, a tutaj niestety nie było 
równego traktowania.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- chciałabym w uzupełnieniu dodać, że wszyscy radni nie 
wiedzieli o tym z uwagi na to, że późno informacja wpłynęła do urzędu gminy. Zebrała się w urzędzie 
kapituła, która wytypowała sołectwo, które wystawiliśmy do tego programu. W skład tej kapituły wchodzili; 
Pan Wójt, Pani Skarbnik, pani Maria Rolczyńska i Pani Sekretarz. Wszyscy radni nie byli o tym 
poinformowani. Kapituła wybrała to jedno sołectwo, które zostało zgłoszone do tego programu.  
 
Radna Maria Gałązka- ale nie rozpatrywaliście wszystkich sołectw.. 
Maria Rolczyńska- rozpatrywaliśmy wszystkie Pani Mario i patrzyliśmy, które sołectwo najbardziej 
wpisuje się w te podane kryteria.. 
Radna Maria Gałązka- szanowni Państwo stało się, jest sprawa zrobiona, dyskutowaliśmy na posiedzeniu 
komisji. Nie chciałabym dalej przeciągać tego, ale ja doskonale wiem kiedy było ogłoszone, jak było 
ogłoszone na czy to polega , co za tym idzie. Doskonale jestem zorientowana. Był czas nawet dając dzień 
czasu , maile są.. nie ma tu tłumaczenia, po prostu sołectwa zostały pominięte. To jest moje zdanie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- jeżeli byśmy zostawili tą decyzje sołtysom czy radnym to 
na pewno nie doszli byśmy do porozumienia.  
 
Głosowanie jawne: 
        
        Głosowało - 12  radnych; 
                 „za” – 12  radnych. 
            „przeciw”- 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
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Uchwała została podjęta.  
 
 
8n- określenie  wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.  
 
Kierownik GOPS Dorota Długozima-Cyba- ustawa prawo energetyczne zmieniona w art. 5d nałożyła na 
radę gminy obowiązek określenia w drodze uchwały wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 
Taki wzór wniosku przygotowany, proszę o podjecie uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
 Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 
Głosowanie jawne: 
       
        Głosowało - 12  radnych; 
                 „za” – 12  radnych. 
            „przeciw”- 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
8o- ustalenia Regulaminu Klubu Senior+ w Gminie Sorkwity oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Klubie Senior+.  
 
Kierownik GOPS Dorota Długozima-Cyba- podjecie uchwały jest niezbędne do funkcjonowania Klubu 
Senior + w Sorkwitach, utworzonego w ramach programu wieloletniego Senior+ na lata 2015-2020 
realizowanego przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej. Realizacja projektu przyczyni się do 
poprawy funkcjonowania seniorów w środowisku lokalnym oraz zwiększenia roli wolontariatu w gminie,                      
a także pozwoli na rozwijanie i realizację zainteresowań seniorów codziennym funkcjonowaniu.  

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
 Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 
 
Głosowanie jawne: 
       
        Głosowało - 12  radnych; 
                 „za” – 12  radnych. 
            „przeciw”- 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
8p- zmiany uchwały Nr XXX/243/2013 Rady Gminy Sorkwity z dnia 17 maja 2013r w sprawie 
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ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Sorkwity.  
 
Dyrektor ZOSz Małgorzata Tumińska – Rada Gminy na podstawie art. 90m ust. 2 ustawy z dnia 7 

września1991 r. o systemie oświaty (t. j. Dz. U. z 2018 poz. 1457 ze zm.) posiada kompetencje aby 

upoważnić kierownika ośrodka pomocy społecznej do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym. W chwili obecnej Zakład Obsługi Szkół w Sorkwitach 

przyjmuje wnioski i prowadzi czynności związane z przygotowaniem dokumentacji do wydania decyzji 

administracyjnej. W związku z zamiarem likwidacji jednostki ZOS z końcem bieżącego roku należy 

przekazać to zadanie innej jednostce. Wnioski o udzielenie pomocy dla uczniów o charakterze socjalnym 

(stypendia i zasiłki szkolne) na kolejny rok szkolny składa się do 15 września, a w przypadku słuchaczy 

kolegiów pracowników służb społecznych –do 15października danego roku szkolnego, dlatego proponuję 

aby upoważnić kierownika GOPS-u do prowadzenia tego zadania z początkiem nowego roku szkolnego. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
 Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 
Głosowanie jawne: 
       
        Głosowało - 12  radnych; 
                 „za” – 12  radnych. 
            „przeciw”- 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
Dot. pkt 9  Interpelacje i wnioski radnych . 
 
Radna Maria Gałązka- ja w kwestii mojej interpelacji w sprawie dróg, będących w gestii Powiatowego 
zarządu Dróg. Chodzi o utrzymanie dróg powiatowych: dziury w drogach, nie wykaszane pobocza, rów w 
Maradkach, zakrzaczenia.. Moja interpelacja w całości została przesłana  do PZD i chciałabym odczytać 
odpowiedź Pana Dyrektora- Pawła Langowskiego( odczytano odpowiedź) Wydaje mi się, że my jako radni 
powinniśmy się zastanowić co z tym dalej zrobić? Wydaje mi się ,że tego stanu nie powinniśmy zostawić 
bez echa, bo to są drogi i dalsza dyskusja jest zbędna a działania jakieś sa oczywiste. Tym bardziej, że na 
sesji kiedy była o tym mowa był obecny i Wicestarosta i Dyrektor PZD. Sama próbowałam kilkakrotnie 
problem rozwiązać i w każdym razie jestem odsyłana jak nie do operatora odśnieżarki to do pracowników. 
Sytuacja nie do opisania, dlatego zwracam się z prośba do radnych abyście Państwo zaproponowali jakieś 
rozwiązanie. Będzie to także pomocne Panu Wójtowi, bo nie jest to przypisywanie mojej winy za brak 
działań Pana Wójta bo te działania z jego strony są tylko efekt tych działań jest taki sam jak moje monity to 
tak samo sa traktowane monity Wójta.. Może jako radni zacznijmy coś robić.  
 
Wójt Józef Maciejewski- chciałbym poinformować, ze odbyłem takie spotkanie z Panią Starostą i 
przedstawiłem jej cała sytuacje jeśli chodzi o współpracę z gmina a PZD. Wyraziłem swoje niezadowolenie 
z tego tytułu, pokazując jednocześnie zdjęcia, bo na bieżąco staram się dokumentować to co się dzieje na 
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drogach m.in. ta wpadka do rowu w |Maradkach, która miała miejsce w miesiącu maju. Wysłałem  zdjęcie 
do pana Wicestarosty i Dyrektora  PZD informując ze jest to owoc zaniechania działań pana Dyrektora na 
jesieni ubiegłego roku, kiedy to temat niefortunnie wykonanego głębokiego rowu na zakręcie w Maradkach 
spowodował nie tylko niebezpieczeństwo dla użytkowników drogi ale także destrukcje drogi na krawędzi, bo 
margines między droga a rowem jest bardzo wąski. Jest to droga o dość dużym znaczeniu gospodarczym a 
niestety zaczyna pękać.. i chodziło o to, aby ten rów zdrenować i zasypać. Podobnie było z wyrwą w lesie 
między Pustnikem a Zyndakami, w piątek dzwoniłem do Dyrektorów i nikt nie fatygował się odebrać, 
wysłałem zdjęcie i dopiero po niedzieli została ta wyrwa zlikwidowana, nasi strażacy otamowali ją. 
Pozwoliłem sobie przesłać zdjęcia do Pana Dyrektora i Wicestarosty z odpowiednim komentarzem i Pan 
Dyrektor był oburzony przesyłając mi sms namiary na telefony, bo ten na który się kontaktowałem jest 
telefonem prywatnym i nie bardzo życzy sobie by na jego prywatny wysyłać. Podał mi 4 telefony 
stacjonarne gdzie po godzinie 15-tej niekoniecznie można się tam dodzwonić.. Po rozmowie pani Starosciną 
obiecała, że w środę w siądzie z panem Dyrektorem w samochód i objedzie ten teren, jak zadzwoniłem to 
okazało się, że nie odbyła się taka lustracja bo Pani Starosta stwierdziła, że sprawy szpitala ( faktycznie 
szpital jest obecnie w trudniej sytuacji)  sa ważne i nie mogła uczestniczyć w objeździe. Wysłała mi 
natomiast sms, że skontaktuje się ze mną Dyrektor PDZ i za chwilę- tzn po czterech godzinach do mnie 
oddzwonił i przeprowadziliśmy męska rozmowę, wyłuszczyłem mu swoje zastrzeżenia i obiecał już tego 
samego dnia zadysponować wykaszarki na pobocze, natomiast sprawa napraw cząstkowych powierzchni 
dróg nie obiecuje, ale postara się te najbardziej niebezpieczne odcinki naprawić.  Ja bym proponował aby na 
najbliższą sesje zaprosić Panów Radnych i panią Starostę, aby porozmawiać jakie sa możliwości Starostwa 
jeśli chodzi o naprawę i konserwacje dróg. I ja nie ukrywam, powiedziałem tez to pani Staroście, że w tak 
fatalnym stanie drogi powiatowe na terenie gminy Sorkwity i myślę, że nie tylko to jeszcze w czasie 
funkcjonowania Powiatu nie były... 
Radny Zygmunt Duda- popieram stanowisko Pani Marii, bo podobna odpowiedź dostałem w sprawie mojej 
interpelacji w sprawie drogi Rozogi-Rybno. W odpowiedzi otrzymałem informacje, że nie jest planowany 
kapitalny remont nawierzchni z powodu braku środków. Wnioskowałem o 25 m chodnika na zakręcie na 
wjeździe do Rybna, żeby poprawili jakość bezpieczeństwa , bo z za zakrętu wyjeżdżają samochody- nie maja 
pieniędzy, a  jadąc  do Piecek od  Szklarni ciągnie się długi 2m szeroki chodnik  i tam pieniądze się znajdują. 
Jestem za tym, by zapraszać naszych radnych, bo to byłby ten przekaźnik pomiędzy gmina a powiatem.  
Złożę także interpelacje na piśmie aby wysłac pismo do KOWRU-u o podjęcie działań w celu 
uporządkowania działki nr281/35 obręb Rybno.  
Radna Maria Gałązka- ja jeszcze w kwestii dróg, bo ja mogę zrozumieć brak środków finansowych, ale te 
środki finansowe to każdy samorząd musi znaleźć na sprawy najważniejsze, ważne i mało ważne. To nie jest 
nasz problem po to jest PZD by się w tym poruszał, ale do tego chciałabym dodać już nie kwestie środków 
finansowych ale kwestie niekompetencji czy arogancji, bo jeżeli chodzi np. o odśnieżanie i się je zleca 
gdzieś do jakiegos punku i dzwonie a pan mi mówi” no przecież dzieci mogą dojść polami” to trzeba się 
zastanowić czy ten Pan jest kompetentny czy jest Dyrektorem tylko z zawodu.. 
 
Dot. pkt 10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała odpowiedź na interpelacje radnej Marii Gałązka złożoną do Urzędu 
Gminy Sorkwity  na piśmie w dniu 25.05.2019r. w sprawie stanu dróg powiatowych nr 1759N i 1636N, oraz 
radnego Zygmunta Dudy w sprawie załatania dziur na ul. Ogrodowej, Kościelnej i Kwiatowej w Rybnie i 
uzupełnienia skradzionych „czapek” ze słupków na ogrodzeniu cmentarza komunalnego w Rybnie, złożoną 
w dniu 312.05.2019r.  (treść interpelacji i wniosków z uzasadnieniami oraz odpowiedzi dostępne są na 
stronie bip.gminasorkwity.pl w zakładce organy gminy→ rada gminy →interpelacje i zapytania. 
 
Dot. pkt 11 Informacja Wójta o pracach w okresie między sesjami.   

 
Od ostatniej merytorycznej  sesji rady w dniu 19.04 br.  wydano 19 zarządzeń, przygotowano 16 projektów 
uchwał. Ponadto uczestniczyłem w: 
24 zebranie Gizewo- zmiana funduszu sołeckiego, 
25 posiedzenie Zarządu Oddziały Gminnego OSP w Sorkwitach, 
29.04- walne zgromadzenie LGD mazurskie Morze w Orzyszu; 
30.04 – 15-lecie wstąpienia Polski do UE na zaproszenie Marszałka woj.Warm-Maz.; 
1.05- gminny turniej piłki nożnej w Kozłowie; 
2.05- VI Familly  CUP w Sorkwitach; 
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4.05- obchody Wojewódzkie Dnia Strażaka w Stoczku Klasztornym; 
7.05- spotkanie  FOWJM; 
9-10.05- 20 forum ekologiczne w Rynie; 
14.05- zebranie wiejskie Zyndaki, zmiana funduszu sołeckiego; 
16.05- VIII sesja Rady Gminy – uroczysta w związku z 640 leciem Sorkwit; 
17.05-  otwarcie ofert na II etap budowy wodociągu w Borowskim Lesie; 
17.05- jubileusz 90-lecia mieszkanki Gm. Sorkwity; 
18.05- powiatowe obchody Dnia Strażaka w Mrągowie; 
20-22.05- wyjazd studyjny organizowany przez Ministerstwo Infrastruktury; 
27.05- podpisanie umowy na realizację projektu „ Rodzina Razem” w Urzędzie Marszałkowskim w 
Olsztynie; 
30.05- Walne Zgromadzenie Spółki ZGOK w Olsztynie; 
1.06- gminny Dzień dziecka w Pustniku; 
2.06- dzień dziecka w Sorkwitach; 
4.06-Spotkanie organizacyjne IX FKM ; 
8.06- gminne Obchody Dnia Strażaka+piknik bezpieczeństwa w Sorkwitach; 
12.06- Walne Zgromadzenie Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich; 
13.06- Walne Zgromadzenie FOWJM w Giżycku; 
14.06- 10-lecie LGD Mazurskie Morze w Orzyszu; 
15.06- XV spotkanie Integracyjne samorządów Powiatu mrągowskiego; 
16.06- II międzynarodowe zawody w zapasach w stylu wolnym o puchar Wójta Gminy Sorkwity w 
Warpunach; 
17.06- walne zgromadzenie ZGK Sp z o.o  w Warpunach; 
19.06 – zakończeniu roku w naszych szkołach podstawowych; 
19.06-podpisanie umowy na zmianę grupy zakupowej energii elektrycznej z giżyckiej na olsztyńska; 
22.06- zakończenie roku przedszkolnego w Przedszkolu Słoneczko w Rozogach; 
22.06- festyn trzech sołectw Warpuny, Zyndaki i Burszewo w Warpunach; 
22.06- IX Noc Świętojańska w Pustniku; 
24.06- zebranie Choszczewo z w sprawie zgłoszenia sołectwa Choszczewo do współpracy w inicjatywie 
Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego dotyczącej Odnowy Wsi Województwa Warmińsko- 
Mazurskiego z wykorzystaniem metody odnowy wsi. 
 
 
Dot.pkt.12 Sprawy różne 
 
Przewodnicząca doczytała wyjaśnienie dotyczące strajku nauczycieli, złożone w dniu 
24.05.2019r.Wyjasnienie dotyczyło sprostowania ,ze w szkole w Sorkwitach nie był prowadzony strajk 
włoski.  
 
 
Przedstawiciel OHP w Mrągowie przedstawiła ofertę szkoleniową na nowy rok szkolny.  
 
Radna Maria Gałązka- zwróciłam się przez Panią Poseł Urszule Pasławska do biura analiz prawnych 
kancelarii sejmu RP o opinie prawna przyznawania diet sołtysom którzy sa jednocześnie radnymi. Mam 
odpowiedź jest jasna i klarowna i cieszę się ,że pokrywa się z tym dosłownie z tym o czym mówiłam 
wcześniej. Sołtys i radny to sa dwa oddzielne niezależne tytuły prawne. Dietę radnego wypłaca się na 
podstawie art.25 ust 4 ustawy o samorządzie gminnym, natomiast sołtysa na podstawie art.37 ust.1 tej samej 
ustawy. W związku z tym Rada Gminy podjęła niestety nie tak jak trzeba uchwałę, a tym bardziej nie było 
żadnych podstaw aby występować do radnych pełniących funkcje sołtysa z pismem nakazującym zwrot 
nienależnie pobranych diet. Żadnych diet ani nienależnie pobraliśmy ani nie powinniśmy zwracać- nie może 
być tak, że radni podejmują uchwały niezgodne z prawem-to jest pierwsza sprawa.  
Druga – chciałabym poinformować że w każdy pierwszy poniedziałek miesiąca  na sali od godz.12.00-14.00 
będę miała dyżur jako radna.  
Bardzo proszę o wykoszenie poboczy na drogach gminnych.  
Dyrektor GOK Wojciech Gniady – zaprosił wszystkich zainteresowanych na imprezę w dniu 29.06 do 
Kozłowa „STRONG MAN KOZŁOWO 2019” 
6.07 – w Choszczewie XII Turniej Sołectw  „Sołtysie Prowadź” organizowanym przez sołectwo Jełmuń.  
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21.07 Międzynarodowa Wystawa Psów Rasowych w Sorkwitach. 
Sołtys Sorkwity A. Rogińska- zaprosiła na Noc Świętojańska w Sorkwitach , Pchli Targ.  
Radny Sylwester Książkiewicz- prośba o zgłoszenie dla właścicieli działki koło przystanku w Gizewie o 
wykoszenie terenu.  
Radny Zygmunt Duda- zapytanie odnośnie kosztorysu chodnika ? 
Maria Rolczyńska- jeszcze czekamy na wycenę, przekazaliśmy informacje że ma być 1 m szerokości. 
Wykonawca, który robi ciąg pieszo-jezdny ma również wykonać chodnik. Będziemy negocjować.  
 
Skarbnik Anna Łuciuk- chciałabym się odnieść do tego co Pani Radna Gałązka powiedziała o wypłatach 
diet dla sołtysów. Wracamy do tego jak bumerang…pisma, które zostały wysłane do 3 radnych nie były 
nieprawidłowe, w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym ,które otrzymaliśmy –nie będę już powtarzać 
tego. Uchwała jest aktem prawa miejscowego i musimy ją wykonywać, żadne interpretacje i opinie innych 
organów nie sa dla mnie miarodajne jeżeli ja mam uchwałę rady Gminy, która stanowi prawo miejscowe. 
My jesteśmy tylko organem wykonawczym, w związku  z tym że paragraf 2 mówił o zbiegu diet i wypłacie 
został uchylony należało się zwrócić o zwrot, ponieważ uchwała była nieważna od momentu podjęcia, tak 
jest w rozstrzygnięciu. W tej chwili do końca maja obowiązywała tamta uchwała, która mówiła o tym, że 
sołtysi maja za sesje 300 zł, a radni nie maja tej diety. W maju czy w kwietniu została podjęta uchwała, która 
na chwilę obecna nie została zaskarżona w związku z tym jest obowiązująca i od 1 czerwca funkcjonuje 
zapis, że: sołtysi otrzymują 200 zł ryczałtu miesięcznie za wykonywane czynności natomiast 100 zł za udział 
w sesji i teraz, jeśli ktoś z Państwa nie będzie na sesji to otrzyma 200 zł i tak, jeżeli będziecie na sesji to 
otrzymujecie 300 zł. W miesiącu lipcu sesji nie będzie najprawdopodobniej ale Państwo 200 zł otrzymujecie, 
nie otrzymujecie 100 zł za sesje i do póki ta uchwała będzie obowiązywała i w ten sposób będziemy ja 
wykonywać i nikt mnie nie zmusi żebym wykonywała czynności inaczej niż w ten sposób, bo sa 
obowiązujące uchwały nasze, jest tez opinia naszej kancelarii prawnej i dla nas ona jest miarodajna gdzie 
było powiedziane, że w przypadku wypłaty ,na podstawie poprzedniej uchwały , diet tym osobom które sa 
sołtysami i radnymi prawidłowym jest wypłacanie za te same czynności jednej diety a w przypadku 
otrzymania diet w podwójnej wysokości jej zwrot. To nie jest mój wymysł takie jest stanowisko kancelarii, 
które popieram i tak postępowaliśmy. Kwestia teraz czy ..bo w księgowości powstał przypis w związku z 
wysłanymi pismami, występować z upomnieniami i iść droga administracyjną czy wójt to na razie wstrzyma 
…proszę aby pani Basia się wypowiedział, bo nie chce by mi zarzucano, że postępuję niewłaściwie i 
wysyłam sobie pisma „a muzom”. 
 
B.Bloch Kancelaria Prawna- nie będę odnosić się do opinii której nie znam, nie wiem też jakie było 
postawione pytanie. Uchwała dotyczy obecności radnego będącego sołtysem na sesji, czyli zwrotu 
poniesionych wydatków w związku z konkretnymi czynnościami i wracamy do tego że w tych 
okolicznościach radny dostawał dwa razy.. Wojewoda uchylił ten zapis rozstrzygnięciem w związku z tym 
od początku nie można było tego w taki sposób realizować. Jeżeli państwo się nie zgadzają , sa inne 
możliwości można wnieść o stwierdzenie naruszenia prawa, można wnieść skargę do WSA. Jeśli państwo 
się z tym nie zgadzają istnieją inne środki zaskarżenia tego. Zdaniem moim i kancelarii , dbając o budżet 
gminy doszło do wypłaty za te same czynności podwójnej diety , należało wystąpić o zwrot.  
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam IX Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
 
 
  
 
 
 
 
    Protokołowała :                                                                                                              Przewodnicząca Rady Gminy 
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